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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului local municipal  
Tîrgu-Mureş din data de 12 octombrie 2012 

 
 

 
La  şedinţă sunt prezenţi 14 consilieri locali. Absentează domnii consilieri 

Karacsony Erdei Etel, Torzsok Sandor, Bakos Levente, Kikeli Pal, Gombos Geza, Pui 
Sebastian, Loghin Lucian, Sabău Pop Olimpiu şi Fărcaş Ioan. 

Dl. consilier Maior: - doamnelor şi domnilor, stimaţi consilieri, permiteţi-mi să 
deschid lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş din data 
de 12 octombrie 2012.  

Ordinea de zi a şedinţei de azi cuprinde 3 puncte şi mai avem 6 puncte în regim de 
urgenţă. 

Dl. consilier Brişcaru: - am primit în urmă cu cinci zile o înştiinţare că va fi 
şedinţă extraordinară de consiliu. Ulterior, am primit un link, dacă aveam curiozitatea să 
intru pe acel link şi să mă uit la unele dintre materialele care nu erau încărcate în totalitate. 
Nu au fost convocate comisiile de specialitate în conformitate cu legea şi Regulamentul de 
organizare şi funcţionare a consiliului. Nu numai că nu au fost convocate pentru cele trei 
materiale, dintre care două cel puţin sunt capitale, deoarece e vorba de bugetul consiliului 
local, celălalt material e execuţia bugetară şi cred că ar fi fost corect să discutăm aceste 
materiale cel puţin în comisii, dar acum peste ordinea de zi a unei şedinţe extraordinare se 
spune şi se motivează de către d-na secretar cred, deşi motivarea în drept lasă foarte mult 
de dorit, dar ni se mai aduc nişte materiale care nu au nimic de-a face cu o urgenţă. Nici 
unul din materialele prezentate nu reclamă nici un fel de urgenţă. Care dintre materiale  şi 
aş dori punctual să mi se răspundă, în primul rând, dacă sunt îndeplinite condiţiile 
prevăzute de lege pentru ţinerea acestei şedinţe în forma în care noi am ajuns azi în această 
sală, din punctul meu de vedere sunt încălcate în totalitate prevederile legale cu privire la 
convocarea, ţinerea  şedinţelor extraordinare de  consiliu, pe lege şi pe regulament, şi în al 
doilea rând,  dacă aceste materiale pe care ni le-aţi prezentat suplimentar faţă de ordinea de 
zi din trei puncte, reclamă vreo urgenţă. 

Dl. consilier Peti: - în calitate de preşedinte al unei comisii de specialitate, am 
convocat de îndată comisia, ne-am întrunit de două ori şi am discutat materialele pe care le-
am cunoscut, dar nu despre asta vreau să vorbesc, ci despre faptul că noi ne îngrijorăm de 
situaţia termiei în oraş, ştiu că s-au făcut foarte multe diligenţe pentru a reporni cât de 
curând posibil aceste centrale, dar având în vedere faptul că unele unităţi de învăţământ 
sunt racordate la aceste centrale termice, iar temperatura de afară ar justifica deja pornirea 
încălzirii în aceste unităţi, aş dori să întreb executivul în ce stadiu de află negocierile 
purtate cu diferiţi prestatori de utilităţi, respectiv în mass-media locală circulă diferite cifre, 
zvonuri, cu privire la numărul exact şi concret foarte redus al consumatorilor încă aflaţi şi 
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racordaţi la sistemul centralizat, fapt care din nou ne îngrijorează pentru că nu a trecut nici 
o lună de când am avut cifre care se apropiau de valoarea de 3000 de consumatori, iar în 
mass-media se vehicula sub 1000. Aceste  două lucruri ar trebui să le clarificăm. 

Dl. consilier Maior: - încerc să vă dau eu răspunsurile. În ceea ce priveşte 
utilităţile, până luni cu toate utilităţile vor fi semnate contractele şi pornit; electrica luni 
dimineaţa, la gaz de azi. A fost o problemă cu cei de la E-Star dar s-a rezolvat, de luni 
dimineaţa suntem în grafic. In ceea ce priveşte oamenii, erau 3000, pentru că 1000 de 
persoane erau ANL. Exact nu vă poate spune nimeni un număr până când se reporneşte şi 
vineri vom şti numărul exact. 

În ceea ce priveşte regimul de urgenţă, aveţi dreptate în parte, dar cred că normal 
este că ne mişcăm cât mai repede şi să votăm ceea ce ţine de târgumureşeni şi să facem ca 
lucrurile să meargă. 

Dl. consilier Brişcaru: - mişcatul repede nu înseamnă şi ilegalităţi. Aceste 
materiale, forma în care au ajuns pe această masă, aştept un răspuns de la doamna secretar. 
Mă uit la motivările în drept, sunt foarte proaste. Dacă pe astfel de motivări în drept intră 
astfel de materiale de asemenea importanţă în şedinţele consiliului local, înseamnă că avem 
o problemă în ce priveşte confirmarea legalităţi actelor administrative de autoritate în acest 
consiliu. 

În primul rând, trebuia să îndeplinească condiţiile prevăzute de lege pentru a fi 
puse în discuţie în şedinţă extraordinară; În al doilea rând, trebuiau convocate comisiile de 
specialitate pentru a discuta materialele, fiindcă e obligaţie, indiferent dacă e şedinţă 
ordinară sau extraordinară, inclusiv ROF-ul consiliului. In al treilea rând, materialele 
incluse nu suscită în nici un fel urgenţă pentru a fi introduse pe ordinea de zi, pentru că nu 
îndeplinesc nici ele condiţii de legalitate pentru a ajunge pe masa unei şedinţe extraordinare 
de consiliu, în condiţiile ROF-ului aprobat de consiliul local. Aştept un răspuns cu privire 
la motivarea în drept a acestor materiale, a felului în care aceste materiale au ajuns azi în 
faţa noastră. Cele trei materiale de pe ordinea de zi sunt de mare importanţă şi astfel de 
materiale trebuie să intre în principal cu respectarea legii. Ne aflăm în afara legii în acest 
moment.  

După o serioasă discuţie asupra unor astfel de materiale, nu e acelaşi lucru cu un 
material în regim de urgenţă prin care un domn ne dă câţiva metri pătraţi. 

D-na secretar Cioban: - în ceea ce priveşte ordinea de zi, rectificările de buget se 
fac de câte ori se impune, pentru probleme de urgenţă. Municipiul Tîrgu-Mureş a primit 
nişte bani şi trebuie să rectifice bugetul şi să fie cuprinşi în acele capitole bugetare normale 
şi fireşti. 

În ceea ce priveşte Studiile de fezabilitate cu privire la centralele termice din şcoli, 
este urgent şi toate sunt legate de ceea ce înseamnă la ora actuală strategia în ceea ce 
priveşte energia termică pe municipiu. 

Şi celelalte materiale, respectiv regulamentul serviciului, stabilirea preţului de 
producere distribuţie şi furnizare a energiei termice se leagă de acelaşi subiect. Unele din 
materiale, aveţi dreptate când spuneţi că nu este o motivare în drept chiar punctuală, s-au 
adus cu 5 minute înainte de şedinţă, nici măcar titlul nu am putut să-l schimb. Dacă este 
urgent sau nu, ca unele persoane din acest oraş să primească un meniu de trei ori pe 
săptămână, eu cred că este urgent pentru că sunt foarte multe persoane în această situaţie, 
iar motivările le facem ulterior. Putem  modifica şi discuta de legea aplicabilă fără nici un 
fel de problemă, dar acolo unde este urgent, sigur că e o chestiune de apreciere, că despre 
execuţia bugetară putem discuta şi poate că dv. aveţi dreptate, dar unele materiale se impun 
a fi făcute. Sunt urgente şi se fac pentru cetăţenii acestui oraş. Sigur că dacă dv. aveţi vreo 
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problemă şi vreţi să cereţi amânarea considerând că nu este motivat, consiliul poate hotărî 
şi acel material se scoate de pe ordinea de zi, tot în condiţiile regulamentului. 

D-na viceprimar Ciotlăuş: - referitor la problema termiei, aşa cum am fost 
mandatată la şedinţa precedentă de consiliu pentru a semna contractul de delegare, cu 
Societatea Locativ, aş vrea să vă informez asupra faptului că acest contract a fost încheiat 
în cursul zilei de luni, puteţi să-l consultaţi toţi cei care doriţi. Este încheiat pe 6 luni, 
nivelul redevenţei inclus în contract este de 0,1 lei/Gcal şi astăzi în proiectul de hotărâre cu 
aprobarea tarifelor de producţie şi furnizare la populaţie este inclusă şi acea clauză. 

Dincolo de problema contractului şi reluării furnizării energiei termice în oraş, 
vreau să vă spun că în cartierul Dâmbu, cu toate că acele centrale au rămas în zona unitară 
de termie, se debranşează zi de zi, de la sistemul centralizat,  foarte multe familii. Dl. 
Moldovan Ovidiu mă informează zilnic asupra faptului că acel criteriu de 50% aprobat la 
şedinţa precedentă, prin care vom furniza la acele blocuri care îndeplinesc criterii de 
menţinere în sistemul centralizat a 50% din locuinţele acelui bloc, nu se mai realizează nici 
în Dâmbu nici în multe alte zone ale oraşului; nici în Mureşeni. Probabil că  ar trebui ca dl. 
Moldovan  să ne spună punctual care sunt zonele în care se va relua furnizarea. Eu înţeleg 
că se va relua, dar în foarte puţine zone.  

De asemenea, mai este o speţă diferită pe care noi nu am discutat-o la şedinţa 
precedentă şi care ar trebui să o discutăm azi şi să luăm o decizie chiar dacă nu avem un 
proiect de hotărâre în acest sens, în ceea ce priveşte Aleea Carpaţi. Centrala la care era 
racordat blocul de garsoniere din Aleea Carpaţi, unde avem 250 de consumatori în sistemul 
centralizat care nu se vot putea debranşa şi să-şi instaleze sisteme individuale, a fost 
preluată de către lichidatorul Energomurului, nu de către noi, municipiul. Acea centrală nu 
este  în proprietatea noastră. Prin urmare, noi în acest moment nu suntem în situaţia de a 
putea furniza la acel bloc energie termică. S-a luat legătura cu lichidatorul, am discutat şi 
eu şi dl. Moldovan cu lichidatorul Energomur, aceştia spun că este începută procedura de 
vânzare şi că dacă dorim să preluăm  acea centrală în continuare printr-un contract de 
închiriere de la ei, va trebui să ne aprobe masa credală. Şedinţa cu creditorii Energomur va 
avea loc în data de 17 octombrie. Întrebarea este ce se întâmplă dacă ei nu vor accepta să 
ne dea acea centrală? Singura soluţie viabilă pe care noi am putea să o aplicăm este, aşa 
cum din 2010 există promisiuni neonorate din partea municipalităţii, de a se instala o 
centrală de bloc la blocul din Aleea Carpaţi. 

Dl. consilier Benedek: - într-adevăr comisia noastră s-a întrunit, deşi aceste 
probleme sunt cunoscute de luni de zile de toată lumea, ne-am întâlnit de două ori să 
rezolvăm în mod onorabil şi cred că azi puteam lua o decizie care este aşteptată de 
locuitorii oraşului. Eu cred că aceste discuţii trebuie să aibă loc în cadrul comisiilor. Eu 
aştept ca cei din comisia juridică să semnaleze acele nereguli, ca atunci când ajunge 
materialul la noi să ştim care sunt acestea. 

Dl. consilier Brişcaru: - materialele au ajuns pe masa consiliului local în mod 
ilegal. Discutarea şi adoptarea lor în această şedinţă e o ilegalitate pentru întreaga şedinţă 
de consiliu. Nu-i vine  unui consilier câte o idee, există un regulament după care acest 
consiliu funcţionează, există servicii care coordonează activitatea în consiliul local şi 
pregătesc materialele care ajung într-o anume formă discutate şi dezbătute, pe masa 
consiliului local în şedinţă ordinară sau extraordinară. Adoptarea acestor materiale în 
această  formă azi, e ilegală. 

Dl. consilier Maior: – supun votului dvs. ordinea de zi şi materialele în regim de 
urgenţă. 

Cine este pentru? – 12 voturi 
Cine este împotrivă? – 1 vot (Brişcaru C.) 
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Cine se abţine? – 1 abţinere (Sîmpălean D.) 
Ordinea de zi a fost aprobată cu 12 voturi pentru, 1 vot împotrivă şi 1 abţinere.  
Punctul nr. 1 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al Municipiului Tîrgu-

Mureş: 
Dl. consilier Peti: - vă expun pe scurt despre ce este vorba. Au crescut veniturile 

bugetare cu mai mult de 15 milioane de lei, datorită creşterii veniturilor din taxe şi 
impozite a sumelor provenite din partea ce revine autorităţilor locale din impozitul pe 
venit, au crescut şi impozitele pe spectacol, iar pe baza prevederilor legale sumele încasate 
din valorificarea bunurilor se evidenţiază în buget după data încasării acestora. Din aceste 
capitole provin sumele suplimentare, iar la cheltuieli unde am alocat aceste venituri 
suplimentare pe patru categorii principale: învăţământ culte, asistenţă socială şi exproprieri. 
La învăţământ suntem datori faţă de elevi şi aici am prevăzut 1 milion de lei pentru  a plăti 
aproximativ la zi bursa elevilor, respectiv cunoaşteţi problema termiei în unităţile de 
învăţământ unde dorim să găsim o rezolvare rapidă la aceste probleme. La culte, mai multe 
culte religioase au solicitat sprijin de la primărie pentru construirea unor lăcaşuri de cult. 
La asistenţă socială suntem la indemnizaţii pentru îngrijitorii şi persoanele cu handicap, 
avem o întârziere de a încasa aceste plăţi de la bugetul de stat. Noi am prevăzut anticipat 
aceste sume să putem plăti la zi acestor categorii defavorizate, la fel, în şedinţa ordinară din 
septembrie am aprobat ajutorul pentru centralele termice, respectiv, având în vedere şi 
perioada grea de iarnă care urmează şi pentru tichete sociale, respectiv exproprieri. 

Dl. consilier Brişcaru: - în situaţia în care eu cred că şedinţa este ilegală şi 
materialele sunt supuse dezbaterii şi adoptării ilegal, vreau să vă cer permisiunea să plec de 
la această şedinţă, fiindcă nu pot participa la o astfel de ilegalitate. 

A plecat dl. consilier Brişcaru Cornel – sunt prezenţi 13 consilieri locali.  
Dl. consilier Maior: – supun votului dvs. proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 12 voturi 
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Sîmpălean D.) 
Ordinea de zi a fost aprobată cu 12 voturi pentru şi 1 abţinere.  
Punctul nr. 2 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului local la data de 

30.09.2012: 
Dl. consilier Maior: – dacă nu sunt observaţii, supun votului dvs. proiectul de 

hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 12 voturi 
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Sîmpălean D.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 12 voturi pentru şi 1 abţinere.  
A sosit dl. consilier Fărcaş Ioan -  sunt prezenţi 14 consilieri. 
Punctul nr. 3 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de fezabilitate privind montarea de 

centrale termice în unele unităţi de învăţământ  preuniversitar de stat: 
Dl. consilier Peti: - este o problemă foarte importantă pentru târgumureşeni să 

rezolvăm problema termiei şi în unităţile de învăţământ, vă propun şi rog executivul ca 
pentru şedinţa ordinară următoare să pregătească studiile de fezabilitate şi pentru celelalte 
unităţi de învăţământ, unde şi până astăzi sistemul de termoficare sau încălzirea se asigură 
sobă de teracotă. Mai ales având în vedere că am primit şi o scrisoare deschisă de la părinţii 
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elevilor de la Liceul de artă care ne-au sesizat asemenea probleme, este de importanţă 
majoră.  

Dl. consilier Maior: - propuneţi să se însereze în această hotărâre ca până la 
sfârşitul lunii să se facă studiile de fezabilitate şi să se revină în consiliul local. 

Dl. viceprimar Jozsa: - este vorba despre şcolile despre care am discutat ieri 
fiindcă sunt şi eu în comisie, Unirea, Bolyai, respectiv Şcoala de artă. Pentru aceste şcoli 
ştim că contractul trebuie semnat peste 15 ani, etc., dar dorim ca executivul să se ocupe şi 
să ne prezinte studiul de fezabilitate. 

Dl. consilier Maior: – cu menţiunea că la toate şcolile pregătim studiile de 
fezabilitate, le comandăm. 

D-na secretar Cioban: - aceste operaţiuni sunt legate de investiţii. Acolo unde 
municipiul nu este proprietar, nu poate face investiţii, decât dacă facem din nou un contract 
ca şi la Liceul Unirea, ca din sumele pe care ar trebui să le dăm cu titlul de chirie, să se facă 
această investiţie. Nu putem comanda lucrări de asemenea gen pentru spaţii unde 
municipiul nu este proprietar, decât dacă deducem ulterior din chirie această cheltuială care 
se va face ulterior şi asta înseamnă să facem o înţelegere cu cei care sunt proprietari ca apoi 
să putem veni, dar procedural şi recuperarea banilor trebuie făcută după lege. 

Dl. consilier Benedek: - sunt nişte şcoli vechi, cu sobe de teracotă foarte vechi 
care pot emana monoxid de carbon din care poate să facă intoxicaţie şi o să avem 
probleme. Şi din acest motiv trebuie să facem ceva neapărat, pentru că la un moment dat 
ieşim noi răspunzători.  

Dl. consilier Maior: - propun ca la material, la amendamentul cerut dl. Peti să 
venim cu un mic amendament – până la sfârşitul lunii să se realizeze studiile de 
fezabilitate, urmând ca acestea să fie achitate  de comun acord în urma discuţiilor purtate 
cu fiecare şcoală în parte. 

D-na viceprimar Ciotlăuş: – sunt de acord în ceea ce priveşte investiţiile în 
centrale noi şi la aceste patru unităţi şcolare, care în afară de problema centralelor şi 
clădirile sunt profund degradate. Sper că până la prima şedinţă ordinară pe care o vom 
avea, comisia nominalizată să se ocupe de analiza contractelor şi analiza economică şi 
tehnică a acestor şcoli, va veni cu propuneri concrete în care să luăm o decizie în ceea ce 
priveşte viitorul acestor şcoli, să nu mai ajungem în situaţia de a spune că putem face o 
investiţie necesară, pentru că nu este şcoala noastră. Ba este şcoala noastră, din păcate nu 
mai suntem proprietari pe acel imobil, dar atunci trebuie să luăm o decizie în ceea ce 
priveşte o nouă proprietate, ori mutăm şcoala într-o altă locaţie, ori cumpărăm  locaţia de la 
culte, ori prelungim contractul pe 25 de ani; sunt multe variante dar trebuie să hotărâm pe 
ce variantă mergem nu să spunem că nu este şcoala noastră. Nu mai este clădirea 
proprietatea noastră, dar noi suntem responsabili pentru ceea ce se întâmplă acolo. Mai 
mult, eu am cerut înainte de şedinţă  studiile de fezabilitate şi nu mi s-au pus la dispoziţie. 
Eu am nişte întrebări, cine a comandat aceste studii de fezabilitate  şi în ce fel s-a proiectat 
această investiţie pe care urmează să o aprobăm la şcoli? Am ţinut cont de viitorul  verde, 
sau de nişte centrale moderne cu economie, cu mai multe tipuri de combustibili? Ce fel de 
centrale aprobăm noi azi? Poate ne trezim ca la Liceul Sanitar unde avem centrale la mâna 
a doua şi suntem în situaţia că nu funcţionează, de câteva zile oamenii de acolo se 
chinuiesc cu ele că nu funcţionează. 

Cineva ar trebui să ne răspundă, că totuşi vom aproba nişte indicatori tehnico 
economici în cuantum de aproape 3 milioane de lei cu tot cu TVA şi trebuie să fim în 
cunoştinţă de cauză. 

Dl. consilier Maior: – studiile le veţi primi imediat, îmi pare rău cu nu le-aţi 
primit, noi le-am avut în comisie. In ceea ce priveşte centralele s-a mers pe centrale termice 
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de ultimul tip, bineînţeles că s-au făcut calculele şi văzând cât de mare este volumul de 
încălzire apă cât şi încălzirea în calorifere să poată fi rentabilă şi nu meargă tot timpul la un 
regim forţat. 

Am o întrebare referitor la acest punct, dar coroborat şi cu punctul nr. 5 care îl 
avem în regim de urgenţă. Evident că în aceste şcoli şi grădiniţe ce nu deţin centrale 
termice proprii, încă nu funcţionează sistemul de termoficare. Să spunem că la şcoli cât de 
cât lucrurile sunt ok, impropriu spus, dar la grădiniţă chiar avem o problemă, pentru că de 
săptămâna aceasta temperaturile sunt mici. Întrebarea mea ar fi către Locativ: când se va da 
drumul la căldură? Avem o problemă mai ales zona grădiniţelor. La şcoli copii fac mai 
bine faţă.  

Dl. consilier Maior: – în ceea ce priveşte grădiniţele, am asigurat apa caldă la 
grădiniţe prin boilere, iar de luni am primit mesajul că s-a făcut contractul cu Electrica, de 
luni avem garanţia că la toate şcolile şi grădiniţele va fi apă cladă şi căldură. Acele centrale 
care le votaţi astăzi, asta va mai dura, licitaţie şi tot ce mai urmează.  

Supun votului dvs. proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 14 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

 
Materiale în regim de urgenţă 
 
Punctul nr. 1 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului serviciului public de 

alimentare cu energie termică al Municipiului Tîrgu-Mureş, revizuit, faţă de cel aprobat 
prin HCLM nr. 236/05.07.2007: 

Dl. consilier Maior: – supun votului dvs. proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 13 voturi  
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Sîmpălean D.) 
Punctul nr. 2 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind trecerea unui teren în suprafaţă de 63 mp din Tîrgu-

Mureş, str. Simion Mandrescu f. nr., în proprietatea publică a Municipiului Tîrgu-Mureş, 
de la BOALCĂ IOAN şi BOALCĂ ELENA: 

Dl. consilier Maior: – supun votului dvs. proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 13 voturi  
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Sîmpălean D.) 
Punctul nr. 3 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind sprijinirea unor unităţi de cult din municipiul Tîrgu-

Mureş în baza O.G. nr. 82/2001 cu modificările şi completările ulterioare şi a H.G. nr. 
1470/2002 cu modificările şi completările ulterioare: 

Dl. consilier Maior: – supun votului dvs. proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 13 voturi 
Cine este împotrivă? – 
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Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Sîmpălean D.) 
Punctul nr. 4 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind acordarea unui meniu de trei ori pe săptămână de 

maxim 14 lei, unor persoane/familii cu venituri mici. 
Dl. consilier Maior: – supun votului dvs. proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 13 voturi  
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 13  voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Sîmpălean D.). 
Punctul nr. 5 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind  stabilirea preţului de producere, distribuţie şi furnizare 

a energiei termice furnizată în sistem centralizat în Municipiul Tîrgu-Mureş: 
Dl. consilier Maior: – îl rog pe dl. Moldovan Ovidiu să răspundă la întrebările 

adresate de d-na viceprimar. 
Dl. Moldovan Ovidiu: - în momentul de faţă, avem semnate contracte cu 

furnizorii de utilităţi, într-adevăr avem semnate aproximativ 700 de contracte şi am avut 
program la asociaţii după-masa, am semnat contracte cu asociaţiile de proprietari şi 
individual cu cei care aveau distribuţia pe orizontală, zonele în care funcţionează rămân 
aceleaşi: Tudor I, Dâmbu, respectiv Mureşeni cele două centrale.  

Până în momentul de faţă avem 600 -700 de contracte. Într-adevăr pe luni vom 
putea da drumul către unităţile primăriei, respectiv către populaţie depinde de momentul în 
care aceştia vin şi semnează contracte cu noi. Avem program şi după masa, mergem la 
asociaţii, îi aşteptăm să vină să semneze contracte, le-am transmis care sunt toate 
documentele. 

In ceea ce priveşte Aleea Carpaţi, noi am avut discuţii cu lichidatorul care ne-a 
anunţat că marţi, 16 octombrie va avea loc întâlnirea creditorilor. Noi ne-am exprimat 
dorinţa să găsim o modalitate prin care să preluăm centrala, am spus că totul depinde de 
decizia pe care o vor lua marţi, în principiu am spus că nu ar trebui să fie o problemă, dar 
până la urmă depindem de aceştia. Ca şi o informaţie nouă, după discuţiile cu cei de la 
Consiliul judeţean, am înţeles că ambele spitale deja au început lucrările şi în termen de o 
lună de zile se debranşează şi ei de la sistemul centralizat, şi spitalul din Dâmbu şi cel de 
boli profesionale din Mureşeni vor ieşi din sistem. 

Dl. Cegzi Sandor: - o variantă posibilă pentru Aleea Carpaţi, pentru că 
proprietarul este practic lichidatorul şi acum noi avem un operator unic în momentul de 
faţă – Locativul,  ar putea face contract de prestări servicii, Locativ către RVA şi atunci se 
simplifică relaţia contractuală  cu dânşii. 

D-na viceprimar Ciotlăuş: - spune că a început procedura de vânzare, că este o 
altă situaţie, nu se mai poate la fel ca şi cu E-Star. Am vorbit şi eu şi dl. Moldovan. 

Dl. consilier Maior: - dacă marţi nu se rezolvă, în primele trei zile din nou şedinţă 
extraordinară să votăm centrală sau cu ce soluţie veniţi. 

Dl. consilier Soos: - legat de două clădiri aflate în Aleea Carpaţi, str. Margaretelor 
care sunt monumente categoria B şi sunt parţial ruinate. Am înţeles că sunt în administraţia 
Locativ şi ce ar trebui să ajutăm Locativul ca să puteţi conserva aceste clădiri şi 
monumente de la începutul Secolului XX? Aveţi nevoie de buget sau ce intervenţii? 

Dl. Moldovan Ovidiu: - noi în calitate de administrator, lucrările care le putem 
face la clădirile respective, sunt limitate de lege. Proprietarul este cel care decide dacă face 
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lucrări de reabilitare. Ce am făcut noi, după cum ştiţi acolo erau mai multe familii care 
stăteau ilegal, i-am evacuat, în ceea ce priveşte acoperişul uneia dintre clădiri, a fost 
semnalat că e în pericol de prăbuşire şi pericol de accident şi am luat  măsurile urgente care 
s-au putut pentru a împiedica lucrul acesta.  

Dl. consilier Soos: - dacă o hotărâre de consiliu v-ar împuternici, aţi putea 
interveni?  

Dl. Moldovan Ovidiu: – nu. Legea îmi permite să fac lucrări la o clădire pe care o 
am în administrare, la care nu depăşeşte un anumit procent din valoarea clădirii. Locativul 
în momentul de faţă nu deţine fonduri pentru a reabilita în integralitate. 

Dl. consilier Soos: - doamnă secretar, nu ştiţi care este posibilitatea legală? Este 
proprietatea primăriei, care ar fi modalitatea să salvăm aceste monumente categoria B? 

Dl. Moldovan Ovidiu: – noi am mai discutat acest subiect şi eu am propus o 
întâlnire între Locativ şi executivul primăriei, d-na arhitect, şi să găsim o soluţie. 

D-na secretar Cioban: - eu nu ştiu nimic despre aceste clădiri dar dacă se susţine 
că sunt proprietatea oraşului, atunci sigur că oraşul are obligativităţi care sunt împărţite cu 
Locativul. După ce se face o evaluare a lucrărilor care trebuie executate, atunci se va o 
proceda după lege. Dacă se încadrează în acel procent ca administrator, e o situaţie, dacă 
nu se încadrează va trebui să hotărâţi dv. ce sume, cum şi din ce surse se vor plăti aceşti 
bani, dar trebuie să cunoaştem bine subiectul şi poate că nu ar fi rău o informare pe această 
temă, să ştim fiecare despre ce este vorba, se face o evaluare şi se iau măsurile care se 
impun. 

Dl. consilier Maior: – încercaţi, peste două şedinţe să vedeţi ce ar însemna 
reabilitarea lor, aproximativ, nu discutăm chiar de sume exacte, şi dacă vom lua sau nu o 
decizie. 

Supun votului dvs. proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 14 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 6 – regim de urgenţă 
Informare privind demersurile efectuate pentru executarea HCL nr. 14/2012, 

privind  aprobarea înfiinţării Direcţiei  furnizare  energie termică prin redistribuirea şi 
transformarea unor posturi vacante din  cadrul Aparatului de specialitate al Primarului şi 
ale unor Servicii publice din subordinea Consiliului local al municipiului Tîrgu-Mureş. 

Informarea a fost însuşită de către domnii consilieri.  
 

Nemaifiind alte discuţii la ordinea de zi, lucrările şedinţei extraordinare a 
Consiliului local Tîrgu-Mureş se încheie. 
 

 
 
 

dl. consilier Maior Claudiu – preşedinte de şedinţă _______________ 
 
d-na Cioban Maria – Secretarul Municipiului Tîrgu-Mureş _________ 

 


